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معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی شیراز:
محموله ذرت های آلوده 

هیچ مجوزی برای مصرف ندارد
راعی گفت: محموله ذرت های آلوده بدون هماهنگی با دانشگاه علوم پزشکی 

شیراز وارد استان شده و هیچ مجوزی برای مصرف در استان ندارد.
محمد جواد راعی معاون غذا و دارو دانشــگاه علوم پزشکی شیراز اظهار کرد: 
محموله ذرت های آلوده بدون هماهنگی با دانشــگاه علوم پزشــکی شیراز وارد 

استان شده و هیچ مجوزی برای مصرف در استان فارس ندارد.
او ادامه داد: دانشگاه علوم پزشکی شیراز در این حوزه منفعل نبوده و این قضیه 
هم در حوزه غذا و هم دارو برای ما اهمیت داشــت و از زمانی که متوجه شدیم 

چنین محموله ای وارد استان شده اقدامات لازم انجام شده است.
راعی اضافه کرد: با توجه به اصرار هایی مبنی بر اســتفاده ذرت ها برای دام یا 
تولید الکل طبی، نمونه برداری هایی را انجام دادیم که با توجه به دســتور العمل 
ســازمان غذا و دارو کارخانه های تولید الکل طبی، اجازه اســتفاده از ماده اولیه 

نامنطبق را ندارند.
معاون غذا و دارو دانشــگاه علوم پزشکی شیراز ادامه داد: فعالیت معاونت غذا 
و دارو بعد از اینکه از اســتان هرمزگان محموله به ســمت استان فارس حرکت 
می کند، آغاز می شود؛ که این انتقال هم بدون اطلاع قبلی دانشگاه علوم پزشکی 

شیراز صورت می گیرد.
او تصریح کرد: مدیر کل سازمان غذا و دارو هم طی نامه ای اعلام کرد که تولید 

الکل از هر گونه نهاده های نامنطبق ممنوع است.
معاونت غذا و دارو هم طی نامه ای به دادســتان اســتان فارس اعلام کرد که 
اولاً ورود محموله بدون اطلاع قبلی دانشگاه صورت گرفته و مورد تأیید دانشگاه 
نیســت؛ و با توجه به نامنطبق بودن محموله و ابهامات موجود در مورد سلامت 
محموله، دســتورات لازم برای مرجوع کردن محموله به اســتان مبدأ همراه با 

فرایند های قانونی اتخاذ شود.

توانمندسازی ۳۰۰۰ معلم 
و مدیر مدارس غیردولتی خراسان شمالی

مدیرکل آموزش و پرورش خراسان شمالی از برنامه ریزی برای توانمندسازی 
سه هزار معلم و مدیر مدارس غیر دولتی استان خبر داد.

ابوالقاسم اکبری در گردهمایی کارشناســان مسئول، کارشناسان مدارس و 
مراکز غیردولتی و توســعه مشــارکت های مردمی که ۲۲ آبان ماه برگزار شد، با 
اشاره به برگزاری دوره های توانمندسازی معلمان و مدیران مدارس غیردولتی، بر 

لزوم تداوم اجرای این برنامه ها تاکید کرد.
وی ادامــه داد: در این دوره های آموزشــی با همکاری دانشــگاه فرهنگیان، 
حدود سه هزار نفر به مدت ۶۰ ساعت، مباحثی در زمینه های ساحت اعتقادی، 
برنامه ریزی، مدیریت فعالیت های دانش آموزان، طراحی و تولید رســانه تربیتی، 

فناوری های نوین و ظهور آسیب های جدید اجتماعی را فرامی گیرند.
وی هم چنیــن با تبیین اهمیت تحلیل نمرات هــر درس و برنامه ریزی برای 
تثبیــت نقاط قوت و رفع نقاط ضعف، افزود: نظارت ها بر نحوه فعالیت مدارس و 

مراکز آموزشی غیردولتی، هیچ تفاوتی با بخش دولتی نخواهد داشت.
اکبری در ادامه بیان کرد: میانگین معدل دانش آموزان خراســان شــمالی از 
میانگین معدل دانش آموزان کشور بالاتر است و همین موضوع نشان از استعداد 
دانش آموزان این اســتان دارد و با قطعی شدن تاثیر معدل در کنکور، شاهد راه 
یافتن دانش آموزان استان به دانشگاه های مطرح کشور بیش از گذشته هستیم.

وی تاکید کرد: دانش آموزان این اســتان بیش از ۵۰ رتبه برتر جشنواره های 
مختلف فرهنگی و هنری کشور را کسب کرده اند و هم چنین شاهد رتبه نخست 
دانش آموز این استان در کنکور امسال در رشته علوم انسانی بودیم که نشان از 

ارتقای شاخص ها دارد.

مرگ دانش آموز پسر یکی از مدارس غیردولتی رشت
مدیرکل آموزش و پرورش گیلان از فوت دانش آموز پسر پایه چهارم ابتدایی 

در یکی از مدارس غیردولتی ناحیه یک رشت خبر داد.
محمدحسین رمضانی، مدیرکل آموزش و پرورش گیلان گفت: ساعت ۷:۴۵ 
دقیقه صبح دیروز یک دانش آموز پسر پایه چهارم در یکی از مدارس غیردولتی 
ناحیه یک رشــت، هنگام حضور در کلاس درس دچار نشانه های سکته قلبی و 

بی حال شد.
او با اشــاره به اطلاع رسانی سریع مسئولان مدرســه به والدین دانش آموز و 
اورژانس گیلان افزود: والدین این دانش آموز که زودتر از نیرو های اورژانس رسیده 
بودند، تلاش می کنند تا فرزندشان را با خودروی شخصی به بیمارستان برسانند، 
اما با حضور اورژانس، این کودک که علایم حیاتی نداشت، به آمبولانس منتقل 

و عملیات احیای آن آغاز شد.
به گفته مدیرکل آموزش و پرورش گیلان، به رغم تلاش امدادگران اورژانس، 
این دانش آموز احیا نشد و تلاش پزشکان نیز برای احیای این دانش آموز ناکام 
ماند. رمضانی تصریح کرد: علت دقیق مرگ این دانش آموز، از ســوی پزشــکی 

قانونی در دست بررسی است.

فرماندار کرمانشاه برای انحلال شورای شهر هشدار داد
فرماندار کرمانشــاه با اشاره به نارضایتی مردم از مدیریت شهری و ادامه این 

روند به شورای اسلامی شهر کرمانشاه برای انحلال هشدار داد.
به گزارش ایلنا از کرمانشــاه، محمدرضا آمویی  در نشســت هم اندیشــی با 
اصحاب رسانه در مورد وضعیت شورای اسلامی شهر کرمانشاه و مدیریت شهری 
کرمانشاه که در سالن جلسات فرمانداری کرمانشاه برگزار شد، اظهار کرد: اصحاب 
رسانه علاوه بر اطلاع رسانی و آگاه بخشی به مردم باید زبان گویای جامعه برای 
مطالبات آنها باشند و پیگیری وضعیت مدیریت شهری از مسئولان نیز قطعاً در 

همین راستا است.
وی افزود: شهر کرمانشاه با مشکلات بسیاری مانند جمع آوری پسماند، رفت 
و روب، زیباسازی شــهری، آسفالت معابر، روشنایی معابر، سگ های بلاصاحب، 
ســاماندهی آبشــوران، تنش آبی و… رو به رو است که حقیقتاً نیازمند مطالبه 

گری تمام شهروندان است.
فرماندار کرمانشاه با اشــاره به اینکه مطالبه گری مردم سبب پیشرفت امور 
می شود، تصریح کرد: تغییر فضای مدیریت شهری نیازمند همراهی و همکاری 
مردم است و قطعاً خواست مردم باعث تلنگر به مسئولان و ایجاد تغییر می شود.

آمویی بیان کرد: وضعیت کنونی شورای شهر کرمانشاه به هیچ وجه قابل قبول 
نیست و فرمانداری با وجود تغییر برخی اعضا بدون هیچ گونه دخالتی بر اساس 

قانون به وظایف خود عمل کرد.
وی با بیان اینکه شــورای حل اختلاف مرجع حل اختلافات شــورای شهر و 
شهرداری است، ادامه داد: با وجود آنکه بسیاری از کارهای مردم و لوایح شهرداری 
کرمانشاه طی ماه های گذشته روی زمین مانده بود اما هیچ گونه واکنشی از سوی 
شهرداری کرمانشاه مشاهده نشد و پس از روزها شهرداری تعدادی از لوایح خود 

را به فرمانداری در قالب نامه ارسال کرد.
فرماندار کرمانشاه با اشاره به بلاتکلیفی ۲۶ لایحه شهرداری کرمانشاه، گفت: 
در مهر ماه عدم صدور نرخ نامه ســرویس مدارس موجب نارضایتی مردم شــد 
و وظیفه فرمانداری و شــورای تأمین ورود به چنین مباحثی نیســت بلکه باید 

موضوعات مهم تری را رصد کرد.
آمویی خاطرنشــان کرد: یکی از مطالبه گری های مــردم ورود فرمانداری و 
دادستانی برای ترک فعل های صورت گرفته در مدیریت شهری است که انتظار 

بحقی است.
وی با اشــاره به برگزاری سه جلسه شــورای حل اختلاف در رابطه با سلب 
عضویت سه نفر از اعضای شورای شهر، گفت: جلساتی با حضور شهردار و اعضای 
شورای شهر کرمانشاه برگزار شده و اتمام حجت لازم با آنها صورت گرفته و اگر 
روند کنونی ادامه پیدا کند مراحل بعدی قانونی شامل سلب عضویت سایرین و 

حتی انحلال شورای شهر بر اساس قانون انجام می گیرد.
فرماندار کرمانشاه با بیان اینکه به گفته مسئولان شهرداری با کمبود نیرو رو به 
رو است، عنوان کرد: بدنه کارشناسی شهرداری کرمانشاه بدون ضابطه بزرگ شده 
و با وجود بازنشســته شدن ۳۰۰ نفر باز هم کارشناسان زیادی دارد و فرمانداری 

مخالف استخدام های جدید است.
آمویی اضافه کرد: بســیاری از افــراد برای موضوع خدمات شــهری جذب 
شهرداری کرمانشاه شــده اند اما به بدنه کارشناسی شهرداری کرمانشاه منتقل 
شده اند و این افراد باید به جایگاه اصلی خود بازگردند تا مشکلات خدمات شهری 

حل شود.
وی در پایــان تاکید کرد: با توجه به وقایعی که در حال جریان اســت هیأت 
حل اختلاف بدون هیچ گونه تعارف و رودربایستی و بر اساس قانون با متخلفین 

برخورد خواهد کرد.

پرونــده پتروشــیمی میانکالــه بــا ابطال اخبار کوتاه
موافقتنامه ســاخت این واحد از سوی وزارت 
نفت بسته شد و حالا دوستداران محیط زیست 
انجام اقدامــات جدی دیگــری را مکمل این 
تصمیم دولت می دانند که بازپس گیری و اعاده 
به وضع سابق زمین واگذار شده به سرمایه گذار 
پتروشــیمی و تعیین ضوابط ویژه حفاظت از 
ذخیره گاه های زیســت کره برای جلوگیری از 

دست اندازی های مشابه از جمله آن است.
به گزارش ایرنا، مرتع ۹۰ هکتاری حسین آباد 
که طــی یک دهه اخیر بر خــلاف جغرافیای 
آرام و بکرش، به محدوده ای پرحاشــیه تبدیل 
شــده بود، بیش از یک ســال اســت که در 
میان ستون های فلزی و فنس های پیرامونش 
محصور شده و حالا با ابطال موافقتنامه ساخت 
پتروشیمی میانکاله در این مرتع، پرسش مهم 
دوستداران محیط زیست این است که آیا این 

مرتع ارزشمند به شرایط پیشین بازمی گردد؟
روز ۲۱ آبــان هوشــنگ فلاحتیان، معاون 
برنامه ریــزی وزارت نفــت در نامه ای خطاب 
بــه مدیرعامل شــرکت صنایع پتروشــیمی 
گهر مازنــدران )نام جدید شــرکت متقاضی 
احداث پتروشــیمی میانکاله که با نام صنایع 
پتروشیمی امیرآباد مازندران فعالیت می کرد( 
انقضای موافقت مقدماتی وزارت نفت با احداث 

پتروشیمی میانکاله را اعلام کرد.
در ایــن نامــه دریافــت نشــدن مجــوز 
زیســت محیطی و ناتــرازی گاز طبیعــی در 
کشــور دلیل ابطال موافقتنامه اعلام شــده و 
نوشته شده اســت: »موافقت مقدماتی صادره 
مذکور برای شــرکت صنایع پتروشیمی گهر 
مازندران )صنایع پتروشیمی امیرآباد مازندران 
سابق( به شماره ثبت ۵۶۳۱۳۴ و شناسه ملی 
۱۴۰۰۹۳۵۸۵۳۱ از درجــه اعتبار ســاقط و 

ابطال می گردد. «
ضرورت بازپس گیری مرتع

انتشــار این خبر بســیاری از دوســتداران 
محیــط زیســت و میانکاله را پــس از حدود 
۲ ســال پیگیری مســتمر و کنش گری های 
اجتماعی و زیست محیطی خوشحال کرد، اما 
پرســش همه این افراد این است که با ابطال 
موافقتنامه، تکلیــف زمین ۹۰ هکتاری واگذار 

شده به سرمایه گذار پتروشیمی چه می شود؟
حر منصوری عبدالملکی کنش گر برجسته 
محیط زیســت و موســس انجمــن دیده بان 
میانکاله نیز با طرح همین پرسش در گفت وگو 
با خبرنگار ایرنا تاکید می کند که مساله اصلی 
و مهم تر از ابطال موافقتنامه بازگرداندن زمین 

۹۰ هکتاری به وضع سابق و منابع ملی است.
وی می گوید: پارســال هم که دفتر ارزیابی 
ســازمان حفاظت محیط زیســت اعلام کرد 
مجوزی برای این طرح صادر نشده درخواست 
کردیم تا مسئولان به فکر بازپس گیری زمین 
باشــند. اما زمین در اختیار سرمایه گذار ماند. 
اکنون که مجوز این پروژه باطل شــده ماندن 
زمینی ملی در اختیار ســرمایه گذار توجیهی 

ندارد.
این درخواســت تابســتان ســال گذشته 
نیــز پــس از اعلام مخالفــت دفتــر ارزیابی 
زیست محیطی سازمان حفاظت محیط زیست 
با ســاخت پتروشــیمی در مراتع حسین آباد 
مطرح شــده بود که زمین ۹۰ هکتاری واگذار 
شده به سرمایه گذار به سرعت بازپس گیری و 
اعاده به وضع سابق شــود. از نگاه کنش گران 
محیط زیست و مخالفان ساخت پتروشیمی در 

حسین آباد بهشهر، بازپس نگرفتن زمین واگذار 
شــده و پایان راه دانســتن ابطال موافقتنامه 
ساخت پتروشیمی می تواند نیمه کاره رها کردن 
فرآیند جلوگیری از آسیب به عرصه های مرتعی 

این منطقه باشد.
زمزمه های جایگزینی

 مجوز پتروشیمی به فولاد
از نگاه این گروه بــا توجه به تکراری بودن 
تلاش برای ایجاد یک واحد ناسازگار با محیط 
زیست در مراتع حسین آباد، هدف اصلی از این 
اقدامات در اختیــار گرفتن زمین های منطقه 
است. مصداق این ادعا نیز برای آن ها، باز شدن 
پرونده پتروشیمی میانکاله پس از به سرانجام 
نرسیدن تلاش ها برای ساخت پالایشگاه نفت 

بهشهر در همین مراتع است.
از اواخر دهه ۸۰ و به ویژه در اوایل دهه ۹۰ 
بحث ساخت پالایشــگاه نفت بهشهر در ۱۳۱ 
هکتار از زمین های همین منطقه مورد پیگیری 
برخی مســئولان قرار گرفته بود. اما در نهایت 
پس از چند ســال رفت و برگشت مسئولان به 
سرانجامی نرسید و مدتی بعد همین زمین ها 
با پرونــده ای به نام »پتروشــیمی مازندران« 
هدف قرار گرفتند. حالا نیز با ابطال موافقتنامه 
ساخت پتروشــیمی در مرتع حسین آباد این 
پرسش ایجاد می شود که آیا پتروشیمی آخرین 
تلاش برای در اختیــار گرفتن این عرصه های 
ذخیره گاه زیســت کره میانکاله است یا باز هم 
احتمال دارد که طرح و برنامه جدیدی برای در 
اختیار گرفتن این عرصه های ارزشــمند منابع 

طبیعی و ملی تعریف شود؟
حر منصــوری معتقد اســت کــه چنین 
احتمالی وجود دارد و حتی از شــنیده شــدن 
برخــی زمزمه ها بــرای صدور مجــوز جدید 
برای همان ســرمایه گذار خبر می دهد و اظهار 
می کنــد: با حمایــت برخی افــراد ذی نفوذ و 
مســئولان تلاش هایی در حال انجام است که 
زمین در تصرف ســرمایه گذار باقــی بماند تا 

مدتی بعد مجوز ایجــاد یک کارخانه فولاد در 
همین زمین برای ســرمایه گذار صادر شود. در 
حالی که چنین اقدامی غیرقانونی اســت. زیرا 
زمین به شرط اجرای طرحی به نام پتروشیمی 
امیرآباد در اختیار ســرمایه گذار قرار گرفت که 
آن هم البته اشــتباه تعریف شده بود. بنابراین 
با ابطال موافقت ساخت پتروشیمی زمین باید 
پس گرفته شــود و به وضــع پیش از تخریب 

برگردد.
پیشینه طرح سازی برای مرتع حسین آباد

حتی اگــر ادعای منصوری درســت از آب 
در نیاید، اما نگرانــی او و هم فکرانش با توجه 
به پیشــینه  اقدامات بــرای در اختیار گرفتن 
زمین های این منطقه به نام طرح های اقتصادی، 

به جا و منطقی است. 
با احتساب پروژه شهرک گلخانه ای بهشهر 
که حدود ۶۰ هکتار زمیــن در این منطقه به 
آن اختصاص داده شد و پالایشگاه نفت بهشهر 
که برای ســاختش حدود یک دهه پیش ۱۱۳ 
هکتــار زمین در نظــر گرفته شــده بود و به 
جایی هم نرسید، تا کنون دست کم سه پروژه 
سرمایه گذاری برای در اختیار گرفتن زمین های 

مرتعی این منطقه ارائه شده است.
پالایشــگاه کــه از منظر زیســت محیطی 
مخالفت های زیادی با آن می شد، پس از حدود 
هشــت سال کش و قوس در نهایت به بایگانی 
طرح ها پیوست و مجوز استفاده از زمین باطل 
شد، شــهرک گلخانه ای سال هاست بلاتکلیف 
مانده و مجوز پتروشــیمی هــم با ورود جدی 
مخالفان و کارشناســان و پیگیری مســئولان 
ارشد اجرایی و قضایی کشور باطل شد. برخی 
از اهالی معتقدند که این طرح ها و پروژه ها در 
واقع بهانه ای برای در اختیار گرفتن زمین های 
مرتعی حسین آباد هستند. موضوعی که گاهی 

از زبان برخی مسئولان نیز بیان می شود.
ســمیه رفیعی رئیس فراکســیون محیط 
زیست مجلس شورای اســلامی ۱۷ فروردین 

۱۴۰۱ در برنامه تلویزیونی »مثبت ســلامت« 
که از شبکه تلویزیونی سلامت پخش می شود، 
روی آنتــن زنــده تلویزیون پــس از این که 
انتقادهایــی را نســبت به طرح پتروشــیمی 
مازندران مطرح کرد و به شــائبه برانگیز بودن 
اصــرار بر دریافت زمین در این منطقه اشــاره 
داشــت، گفت: »زمین کشــاورز از دستش در 
می آیــد و دامدار دیگر مرتع برای دام ندارد. در 
انتهای شرقی این منطقه –مراتع حسین آباد- 
و کنار همین جایی که قرار اســت پتروشیمی 
ساخته شــود، ســال ۱۳۸۵ حدود ۶۰ هکتار 
زمین برای ایجاد شرکت گلخانه ای اختصاص 
داده شد. سازه سبکی زدند، فعالیت هایی را آغاز 
کردند و تعدادی از جوانان منطقه را ســر کار 
بردند. زمین ها را که حسابی پاک تراشی کردند 
در یکی دو ســال اخیر زمین هــا را دارند برای 

فروش به مزایده می گذارند.«
دلیل مهــم دیگری که برای بازپس گرفتن 
مرتع ۹۰ هکتاری حســین آباد وجــود دارد، 
حفاظت از ذخیره گاه زیست کره میانکاله است 
کــه تعریفی فراتر از تالاب میانکاله دارد. بنا به 
نظر کارشناسان حوزه محیط زیست، اجرای این 
قبیل طرح ها در مناطقی مانند تالاب میانکاله 
با مقــررات و ضوابط حفاظت از ذخیره گاه های 
زیســت کره مغایــرت دارد و می تواند به خارج 
شــدن این ذخیره گاه زیســت کره از فهرست 

ذخیره گاه های زیست کره جهان شود.
طبق تعاریف مرســوم به مناطق حفاظت 
شده طبیعی-زیســتی بین المللی که علاوه بر 
حفاظت، دستاوردهایی مانند ایجاد سایت های 
مطالعاتــی برای دانشــمندان و تجربه مهارت 
انسان در پشــتیبانی از توسعه پایدار را نمایان 
می کنند ذخیره گاه زیســت کره گفته می شود. 
معرفی برخــی مناطق به عنــوان ذخیره گاه 
زیست کره از سوی یونسکو، با هدف پیشگیری 
از تغییرات برگشت ناپذیر و بهره برداری ناپایدار 
از منابــع طبیعی انجــام می شــود و یکی از 

تقسیم بندی های مهم حفاظتی جهان به شمار 
می آید.

حر منصوری عبدالملکی به این نکته نیز به 
عنوان یکی از دلایل مهــم برای بازپس گیری 
زمین اشــاره می کند و می گوید: ما در کشور 
۱۳ ذخیــره گاه زیســت کره داریــم که طی 
ســال ها برای حفاظت از آن ها تلاش شــد تا 
طبق اســتانداردهای مورد تایید بین المللی در 
فهرســت ذخیره گاه های باقی بمانند. یکی از 
این ذخیره گاه های مهم میانکاله است که باید 
عرصه های آن به طور کامل حفاظت شود. مرتع 
حسین آباد نیز در محدوده بینابینی ذخیره گاه 
زیســت کره و تالاب میانکاله قرار دارد و طبق 
ضوابط بین المللی نباید تغییری در ساختار آن 

ایجاد شود.
وی می افزایــد: ذخیره گاه های زیســت کره 
تعریف متفاوتی از تالاب ها دارند و گستره شان 
بیشــتر از تالاب اســت. تالاب میانکاله حدود 
۶۸ هزار هکتار مســاحت دارد، اما مســاحت 
ذخیره گاه زیست کره میانکاله ۱۰۰ هزار هکتار 
است. یعنی بخشی از ذخیره گاه میانکاله بیرون 
از مرزهــای تالاب میانکاله قــرار دارد و مرتع 
حســین آباد نیز در همین محدوده قرار گرفته 

است.
این کنش گر محیط زیست تصریح می کند: 
متاسفانه در کشور ما ضوابط و مقررات محیط 
زیستی هنوز درباره ذخیره گاه های زیست کره 
تعریف حقوقی مشخصی در نظر گرفته نشده 
است. اما اگر چنین طرح هایی در این عرصه ها 
اجرا شــود، طبق ضوابط و مقررات بین المللی 
ذخیره گاه از فهرست جهانی خارج خواهد شد.

منصوری عبدالملکی خاطرنشــان می کند: 
پیگیری های ما نشــان می دهــد که مکاتباتی 
از ســوی برخی دســتگاه های مرتبــط برای 
برگرداندن مالکیت زمیــن به عرصه های ملی 
انجام شــده اســت. اما هنوز این هدف محقق 

نشد. 

بازار مســکن در تابستان امسال در سه ماه 
متوالی شــاهد تورم منفی بــوده و آنگونه که 
آمارهای رســمی نشــان می دهد، در مهرماه 
و آبــان ماه نیز با وجود رشــد اندک قیمت، از 
منظر تعداد معاملات همچنان کســاد و راکد 

بوده است.
به گزارش ایلنا، آنطور که مشــخص است 
رشد قیمت مسکن از تورم فراتر رفته و در حال 
حاضر وارد رکود شده و در دوره اصلاح قیمت ها 

قرار دارد؛ تا تورم به آن برسد.
ذات سرمایه ای مسکن در کشور چسبندگی 
قیمت به بازار است و مادامی که ذات این بازار 
تغییر نکند، نمی توان تحولات دوره های رونق و 
رکود آن را تغییر داد؛ از سوی دیگر مردم قدرت 
خرید برای انجام معاملات مســکن را ندارند و 
اغلب به دنبال این هســتند که با تهاتر بتوانند 

معامله ای را در بازار انجام دهند.

نائب رئیس اتحادیه مشاوران املاک شیراز 
در این باره می گویــد: هیچ آگاهی و دید بلند 
مدتی از آینده بازار مســکن در شــیراز وجود 
ندارد. عبدالرضا رزم آهنگ در گفت و گو با ایلنا 
با اشاره به اینکه وضعیت بازار مسکن در شیراز 
مناسب نیست؛ می افزاید:  به ندرت معامله ای 
در بازار مســکن در جهت خرید و فروش ملک 
انجام می شود و میزان معاملات خرید خانه نیز 

به کمتر از ۵ درصد رسیده است.
نائب رئیس اتحادیه مشاوران املاک شیراز با 
بیان اینکه عده ای از افراد با هدف گران شــدن 
قیمت منازل خود را نفروختند، بیان می کند: 
خریداری هم فعلا در بازار مسکن شیراز وجود 

ندارد.
رزم آهنگ معتقد اســت تنهــا افرادی در 
شــرایط کنونی اقدام به فروش ملک و خانه در 
شــیراز می کنند که نیاز به پول دارند و ادامه 

می دهــد: افرادی کــه از توان متوســط مالی 
برخوردارنــد بــه خرید ملــک روی آورده اند؛ 
افرادی که ســال گذشــته قصد معاوضه خانه 
دو خوابه با سه خوابه در شیراز را داشتند باید 
حداقل مبلغی بالغ بر دو میلیارد تومان پرداخت 
می کردنــد اما در بازار امروز این مبلغ به ســه 

میلیارد تومان رسیده است.
نائب رئیس اتحادیه مشاوران املاک شیراز 
با بیان اینکه در شرایط  کنونی بازار مسکن در 
شــیراز آرام است، بیان می کند: قیمت مسکن 
در شــهری مانند شــیراز از متری ۲۰ الی ۳۰ 
میلیون تومــان آغاز و به متــری حدود ۲۰۰ 
میلیون تومان هم می رســد.  وی معتقد است 
اقدام مناسبی در حوزه مسکن ایجاد نمی شود و 
ابراز امیدواری کرد که اگر قرار باشد اتفاقی در 

حوزه مسکن رخ دهد با ثبات باشد.
بازار مسکن شیراز 
در رکود تورمی است

رزم آهنگ شرایط بازار مسکن شیراز را در 
رکــود تورمی تحلیل می کنــد و می افزاید: در 
شرایط فعلی بسیاری از افراد بر این باورند که 
گران شدن قیمت مسکن می تواند باعث رونق و 
خرید و فروش خانه شود؛ در حالی که معتقدم 
افرادی کــه توانایی و قدرت خرید خانه ندارند 

گرانی نمی تواند آن ها را خانه دار کند.
نائب رئیس اتحادیه مشاوران املاک شیراز 
با بیان اینکه در بســیاری از مواقع شــرمنده 

متاسفانه  می افزاید:  می شــویم،  مســتاجران 
صنف ها هم اقدام مناسبی در جهت رفع مشکل 
زیر مجموعه ها بر نمی دارند. وی با بیان اینکه 
تنها بعضی از پزشکان توان خرید آپارتمان های 
گران قیمت در ســطح شهر را دارند، می گوید: 
پزشکانی که از توان مالی مناسبی برخوردارند 
جهت حفظ سرمایه های شان به خرید دلار، طلا 
و ملک رو می آورند و بسیاری نیز قیمت مسکن 

برای شان مهم نیست.
نائب رئیس اتحادیه مشاوران املاک شیراز با 
اشاره به اینکه اگر صاحبان ملک به مستاجران 
رحم نکننــد مســتاجران با مشــکل مواجه 
می شوند، می گوید: شرایط زندگی بسیار دشوار 
شده است؛ قیمت رهن و اجاره یک ملک یک 
خوابه با ۱۰۰ میلیون تومان رهن و ماهیانه ۵ 

میلیون اجاره به مستاجران داده می شود.
وی با بیــان اینکه افزایش هزینه های اجاره 
بها باعث شــده تا افرادی که در مناطق نسبتا 
خوب شــهر منزل سه خوابه اجاره کرده بودند 
در حال حاضر به سمت اجاره منازل دو خوابه 
بروند و می گوید: شــرایط رهن و اجاره بسیار 
دشوار شــده است و مســتاجران به اجبار به 
مناطق پائین تر مانند شاپور جان، پیربنو و .....  
کوچ کرده اند و اگر همین روال در سال های آتی 
ادامه پیدا کند مستاجران به روستاهای اطراف 

کشیده می شوند.
هیچ تحرکی در بازار مسکن شیراز نیست

نائب رئیس اتحادیه مشاوران املاک شیراز  
نیز در گفــت و گو با ایلنا با بیــان اینکه بازار 
مسکن شــیراز در رکود کامل به سر می برد و 
هیــچ معامله ای در این بازار انجام نمی شــود، 
می گوید: هیچ رونقی در بازار املاک، مستغلات 

و عرصه و عیان شیراز وجود ندارد.
خسرو رزمجویی با اشاره به اینکه در شرایط 
فعلی هیچ تحرکی در بازار مسکن شیراز انجام 
نمی شود، می افزاید: بر این باورم که امکان ارزان 
شــدن قیمت منزل در آینده در شیراز وجود 
دارد و ورود دولت به بازار مسکن در قالب طرح 

اقدام ملی می تواند این بازار را کنترل کند.
نائب رئیس اتحادیه مشاوران املاک شیراز 
در ادامه با بیان اینکه بیشتر واحدهای صنفی 
املاک همواره از نبود مشــتری و عدم تنظیم 
قــرار دادهای خرید و فروش ملک در ســطح 
شیراز ناراضی اند، بیان می کند: میزان اجاره بها 
زیاد است و بسیاری از واحدهای مشاور املاک 

به دلیل مشکلات نقل مکان می کنند.
وی با اشــاره بــه اینکه عوامــل زیادی در 
افزایش قیمت خانه نقش داشــته است، ادامه 
می دهد: آهن فروشــان و مصالح ســاختمانی 
نقش زیادی در افزایش قیمت خانه در شــیراز 

داشته اند.
نائب رئیس اتحادیه مشاوران املاک شیراز 
معتقد است کارمندان برای خانه دار شدن باید 

پروسه زمان بری را طی کنند.

کوچ مستاجران به حاشیه شهر

آینده بازار مسکن شیراز در دسترس نیست

ذخیرگاه زیست کره باید حفظ  شود

بازپس گیری زمین؛ مکمل ابطال مجوز پتروشیمی میانکاله

جریان آب زاینده رود دقایقی قبل به شهر 
اصفهان رســید و بزودی زیر پل های تاریخی 

این شهر جاری می شود.
به گــزارش مهر، جریــان آب زاینده رود 
ســاعت ۱۱ پیش از ظهر دیروز به دیار نصف 
جهان رسید. شماری از مردم اصفهان از صبح 
مانند همیشــه در بستر خشک زاینده رود به 

استقبال آب آمدند.
خروجی ســد زاینده رود با هدف کشت 
پاییزه غرب و شرق اصفهان از عصر روز بیستم 

آبان ماه افزایش یافت.
پیش تر علیرضا الماسوندی رئیس حوضه آبریز زاینده رود به خبرنگار مهر گفته بود که ۱۰۰ میلیون مترمکعب 

آب برای کشت پاییزه در نظر گرفته شده است.
آنطور که حسین وحیدا رئیس هیأت مدیره اتاق اصناف کشاورزی استان به خبرگزاری مهر گفته است آب زاینده 
رود برای کشــت غله کشاورزان شــرق و غرب اصفهان جاری می شود و مبنای توزیع و تقسیم آب در سال زراعی 

۱۴۰۲- ۱۴۰۳ کمیته حقابه ها خواهد بود.
بنا بر تازه ترین آمار اعلام شده از سوی وزارت نیرو، ذخیره سد زاینده رود ۴۰۱ میلیون مترمکعب است.

شــهردار قرچک اعلام کــرد: ۲۰ نفر از 
متکدیان سطح شهر که بیشتر آنان را اتباع 
خارجی تشــکیل می دهند، بــا هماهنگی 
و همکاری بهزیســتی و نیــروی انتظامی 

جمع آوری و ساماندهی شدند.
محســن خرمی شــریف در این باره به 
خبرنگاران گفت: طرح جمع آوری متکدیان 
در قالــب گشــت اجتماعی و بــا همکاری 
بهزیســتی و نیــروی انتظامــی به صورت 
هفتگی در سطح شهر فعال شد تا متکدیان 
و افراد بی ســرپناه جمــع آوری و تحویل 
خانواده ها و مراکز نگهداری شود. وی اظهار 

داشــت: در اجرای این طرح، ۲۰ نفر از متکدیان که برخی از آنان را کودکان تشکیل می دهند، جمع آوری و به 
خانوادهایشان تحویل شدند.

خرمی شــریف خاطرنشــان کرد: آندســته از متکدیانی که از سایر شــهرها در قرچک اقدام به تکدی گری 
می کردند، با دریافت تعهد مبنی بر اینکه دیگر به این شهر بازنگردند به شهر خود منتقل شدند.

این مسئول افزود: مهمترین وظیفه این گشت اجتماعی پایش معضلات اجتماعی مخصوصا تکدی گری است.

متکدیان سطح شهر قرچک ساماندهی شدندچشم نصف جهان به زاینده رود روشن شد


